

---

# **Generalforsamling 23. marts 2023**

Referat

## Dagsorden:

1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Formandens beretning
4. Udvalgsformændenes beretninger
5. Kassererens fremlæggelse af revideret regnskab til godkendelse
6. Fremlæggelse af forslag til næste års aktiviteter med budgetforslag.
7. Fastsættelse af det kommende års kontingent
8. Behandling af indkomne forslag
9. Valg af bestyrelsen samt 2 suppleanter
10. Valg af revisor samt suppleant
11. Eventuelt

## Indkomne forslag

1. Dørsystem v. Benjamin Salka
2. Optagelsesprocedure v. Ulver
3. Ombytning af omklædningsrum v. Signe
4. Vandhane i omklædningen
5. Afskaf kalk
6. Driftsleder v/ Nikolaj

## To eksterne forslag blev nævnt. De bliver sendt videre til klubværterne

1. Pantkasse
2. Vinduer, mulighed for at lufte ud om sommeren?

## Referat

### Dagsorden

Dagsorden er godkendt.

### Valg af dirigent

Karl, bestyrelsesmedlem, vælges som dirigent.

## **Valg af referent**

Magnus, bestyrelsesmedlem, vælges som referent

## **Formandens beretning**

2022 var et godt år.

Siden sidst vi var her, til Ekstraordinær Generalforsamling, har vi fået en LUMO væg. Den er ved at være klar.

Sidste GF besluttede vi at køre videre med probyg. De ahr fået en ny struktur som har åbnet for meget frivillig byg. Det er fedt.

Vi har haft konkurrencer. Juniorbattle, Boulder Cup, og BaNanna Open.

Kommentar fra salen: Der har været fastelavnsfest med udklædningskonkurrence.

Der er masser af ny merch hvis man kommer til klubdag! 14 maj!

En indmeldelsesfase som har været bøvlet. Det vender vi senere. Der er forslag omkring det.

Der er en del af bestyrelsen der går ud, så vi opfordrer til at blive med.

I det store og det hele har 2022 været meget bedre for klubben end corona året 2021.

Bjarke takker for sig.

## **Udvalgenes beretning**

### **Signe Aagaard, bestyrelsen, konkurrenceudvalg, mm.**

Klubdagsudvalg, festudvalg, turudvalg, og højvægsudvalg har lavet nogle fede ting i år. Der har været masser af konkurrencer. Der mangler frivillige til BaNanna Open hvis der skal blive noget af - datoen er sat men der er ingen der har meldt sig som tovholder.

Klubdagsudvalget mangler medlemmer. Der er kun 2-3 mennesker og det er nogle gange lidt utilstrækkeligt. Det var derfor den sidste klubdag blev aflyst. Bestyrelsen har en vision om at et velfungerende klubdagsudvalg ville kunne løfte standarden i NKK betragteligt.

### **Rune: Rutebygutvalget**

Indkøb af greb har været det der fylder mest.

Derudover sikkerhedstjek af frivillige. Det er også fedt at der er kommet så mange nye byggere til.

Der kommer nogle nye struktureringer i rutebygdvalget, det kan man melde sig ind i hvis man vil vide mere.

Prisen på greb er steget, men vi holder budgettet fast. Det er fordi vi gerne vil forsøge at refurbishe gamle greb, fordi vi har så mange.

Budgettet er foreslået til lidt lavere end det nuværende niveau, men uden allokering. På denne måde kan udvalgene være mere fleksible. Det vil give flere penge til BaNanna og/eller højvæggen.

Hvis man er interesseret, skal man bare komme med til møde.

### **Kristian, Turudvalget**

Torsdag efter GF er der intro møde om Font kl 18. Hvis man er frisk, eller lidt på vippen, kom med! Det bliver altså for fedt! Der er stadig pladser.

Andre ture der er blevet diskuteret i udvalget:

- Comp tur til Kjuge.
- Rebtur til efteråret.

Ture vil blive lagt i NKKs kalender og meldt ud i nyhedsbrevet.

### **Kassererens beretning**

#### **Regnskabet gennemgås (vedhft)**

Der er en god del flere udgifter i post-corona året. Det er fordi vi har haft større aktivitet, og nogle strukturændringer.

Vi har oplevet færre indtægtere fra dagskort, men flere fra medlemmer. Det har været et aktivt valg, for at holde på medlemmerne i klubben.

Efter corona fik vi en rabat på lejen grundet nogle Coronapuljer. Det gør at den i 2022 er steget.

En lille stigning i et par tusind kroner til rutebyg for at gøre ting lidt mere overskuelige.

Vi håber at bruge flere penge på merch, så den post er steget i budgettet for 23.

De forskellige ansatgrupper forklares.

Vi har ikke brugt så mange penge på rutebygsgodtgørelse. Det grundes også den nye rutebygstruktur.

Bestyrelsen har brugt lidt færre penge totalt. Det skyldes at pengene for bestyrelsesmøder og -weekenden er blevet blandet.

Udvalgene har ikke brugt alle sine hyggepenge. Det er træls - udvalgene skal bare mæske sig når de holder møder etc.

Projektposten er ikke blevet brugt. Det er grundet forsinkelse i madrasprojektet.

Tilsvarende er der det forhåndsgodkendte grebsindkøb, der har bidraget til at vi har kunne købe greb i December. Grundet forsinkelser fra leverandørs side, har vi ikke haft en faktura i tide. Derfor fortsætter det artificielt hævede budget i 2023, for at sættes ned i 2024.

Bananna open blev lidt dyrt, men det synes vi er fedt at det er blevet.

Vi har stadig 1.2M i egenkapital.

**Spørgsmål** Nilli: Hvad tjener rutebyggerne?

Svar: Vi betaler 190 DKK/timen. Det er fordi vi gerne vil være lønførende og udvikle sporten.

Regnskabet godkendes enstemningt.

### **Budgettet 23 (vedhæftet)**

Budgettet præsenteres..

Note: De nye projekter og forslag til GF er IKKE medregnet i dette.

Indtægter præsenteres.

Der er nye medlemmer, så vi har flere penge ind.

Vi håber der er flere dagskort, da vi har lettet begrænsningerne.

Udgifter præsenteres.

Vi forventere højere udgifter grundet højere aktivitetsniveau samt prisstigninger.

Vi har en ny post for Amager Nordvæg, AKA Amager Bakke. Det indebærer at NKK lægger 20KDKK, men alle NKKere må komme GRATIS på Amager Bakke. Det kræver selvfølgelig Multipitch kursus. Ellers må man godt klatre, men så udelukkende den første reblængde.

**Diverse projekter** er ret højt i år. Det indebærer

1. Madrasprojektet
2. 50K til luftkvalitet
3. 25K til dørprojektet

**Greb** har i år BÅDE forudgodkendte 2024 greb plus de bagud-forudgodkendte forsinkede 2023 greb. Resultatet giver en minus på 805K. Vores egenkapital vil så ligge på cirka 750KDKK.

### Spørgsmål

Hvad er de der luftkvalitetspenge til?

Svar: Det er fordi vi skal have betalt for de Climblab rensere der hænger. Derudover får vi filt på madrasserne.

Hvad er de renter der ligger lagt ind?

Det er fra den gang der var negative renter. Det skulle fjernes, men kassereren har glemt det.

Hvorfor bruger vi færre penge på rutebyg end før?

Det er fordi at en af vores medarbejdere er BÅDE klubvært og rutebygger, så hans løn bliver kun registreret i regnskabet under klubvært.

Udover de store projekter, hvordan ligger vi an til at kunne gå i nul.

Rigtig godt. Det er selvfølgelig afhængig af projekterne der bliver foreslået.

Budgettet bliver enstemning vedtaget.

### Fastsættelse af kontigent 2023

Vi ændrer ikke kontigentet. Det betyder, at følgende satser gælder:

- Fuldt medlemsskab: 1100 DKK
- Morgenmedlemsskab: 550 DKK

Det er vedtaget.

### Forslag

#### Dørsystem

Vi har fået et forslag fra samme leverandør som LUMO.

Prisen ligger til 25 KDKK.

Estimeret til Juni-Juli måned.

Formand Bjarke anbefaler, at vi stemmer nej til dette forslag, og bestyrelsen går videre med at indsamle tilbud. Formand Bjarke beder om inputs.

Karl pointerer at vi har kigget på mange andre leverandører. Den gang var det på 40-50K.

Spørgsmål:

Hvad er problemet egentlig?

Vi har sat en skrue i fordi systemet ikke åbner når man scanner sit kort.

Det gamle system, kunne man ikke bare bruge det?

Det er brugt en del tid på at fixe. Det er også lavet frivilligt. Vi ved ikke helt hvor den computer ligger eller hvad kodeordet er, så det skal fornyes. Der har været forskellige frivillige indover, uden synderligt held.

Det system vi lægger op til til de 25 KDKK, hvad er det?

Det er noget, vi køber, men af en af klubbens medlemmers virksomhed, hvorfor vi får en rabat.

Går vi bare i sirkler med denne diskussion, og kan vi så ikke bare stemme ja/nej?

Bjarke: Forslaget er ja/nej, men hvis det bliver et nej, går bestyrelsen videre med sit budget på 25 KDKK.

Niko: The discount gives some advantage to NKK, but many Board members think we should vote No.

Kommer prisen af alle de billetter vi vil sælge ikke til at betale det vi lægger ud?

Jo, det antager vi.

Så bestyrelsen anbefaler et nej til dette tilbud?

Bestyrelsen har ikke fået andre tilbud ind, så vi har ingen anbefaling om dette specifikke tilbud. Det vil ikke udelukkes af et nej.

Har vi et estimat for vedligeholdelsesudgifter?

Nej, det indgår ikke i tilbuddet.

Er visionen med dørsystemet at gå rundt receptionen?

Ikke rigtigt. Selv om det kan lade sig gøre, vil vi stadig være bundet til at dele indtægten for dagsbilletter med receptionen. Det er en del af lejeaftalen, samt reglerne for folkeoplysende foreninger.

Hvis vi overlader det til bestyrelsen, er der en tidsramme?

Nej, ikke nødvendigvis. Men den kommende bestyrelse er også ansvarlig ovenfor generalforsamlingen.

Der stemmes ved håndsoprekning: Godkendes dette forslag?

Forslaget godkendes ikke. Bestyrelsen går videre med projektet.

### **Optagelseprocedure V1**

Ulver præsenterer sit forslag.

Har været ude af klubben i et par år. Skulle indmeldes i år, hvilket var et kæmpe kaos.

Forslaget går på at nedsætte et udvalg for at finde en løsning for indmeldingsproceduren.

Nikolaj fra Bestyrelsen forklarer hvad rationale er for det nuværende system.

Vi har indtil videre haft policy at siden KlubModul driller ved indmelding, så vi bestræber os at lægge ind i en hverdag. KlubModul har imidlertid nu lavet en køsystem, som måske kunne være interessant at prøve af.

Vi kan godt lide tanken om et udvalg eller en komite der kan styre dette.

Rune: Vi har forsøgt at tage stilling til det i flere bestyrelser. Og på en måde er KlubModul er en slags lodtrækning i sig selv. Et udvalg eller komite er en god ide, fordi bestyrelsen har rigtig meget.

### **Optagelsesprocedure V2**

Lodtrækning. Man har en uge til at skrive sig op, og så en uge på at skrive sig op.

Spørgsmål: Hvor meget tid vil det bruge?

Det er tænkt til at være automatisk. Det anbefaler vi at optagelsesudvalget kigger på.

Spørgsmål: Kunne vi ikke bare lave vores eget medlemssystem?

En anden forening som vi har undersøgt, har skrevet sit eget, det tog 3 år at lave og 2 år at tage i brug.

Der stemmes over begge forslag.

Forslag V2: 1. for , alle andre imod

Forslag V1 (Udvalg): For: 23. Imod: 8.

Der nedsættes et udvalg. Ulver melder sig til at være forperson for dette udvalg. Hvis udvalget ikke har et konkret forslag til ultimo november, går bestyrelsen videre.



### **Ombytning af omklædningsrum**

Singe Aagaard præsenterer.

De stakkels mænd har mistet sit store omklædningsrum. Kvinderne har et meget nice et, med et bad, som sjældent bliver brugt. Siden der er 2/3 mænd og 1/3 kvinder.

Alexandra M: Klubværterne bliver ret glade hvis man også ikke går i bad i grebvaskerummet.

Nilli: Var det noget, om at noget ikke virkede?

Ja, vandhanen. Men der er noget forslag om det.

Franzi: Kommer der en dør?

Hvis vi bytter, ja.

Jakob M: Da vi stemte det igennem sidste år, var det med præmis at kvinderne ville kunne beholde sit rum.

Rune: Man kunne jo sige det var fælles. Og så kunne man bare bruge de brusere i nørrebrohallen hvis det var.

Der stemmes.

For: 32

Imod: 3.

Forslaget vedtages. Dato annonceres i næste nyhedsbrev med dato for skifte.

### **Vandhane i den nedre omklædning.**

Den der vandhane skal bare laves om.

Bjarke: Der er en facilitetsansvarlig, og en klubvært der gerne vil håndtere det. Opfordring til at vi sender dette videre til [facilitet@nkk.dk](mailto:facilitet@nkk.dk)

Der stemmes:

Den nye bestyrelse skal **anstrenges sig**, for at gøre det.

Det er vedtaget.

### **Flydende kalk i stedet for kalkkasserne**

Det ville bedre luftkvalitet og noget andet.

Rune: Det er nævnt før. I Blocs prøvede de, det fungerede ad helvedes til. Det er **dyrere**, greb bliver hurtigere beskidte med harpiks.

Nogle gang kan det fucke grebene op.

Et andet problem er at dispenserene sætter sig fast.

Har været meget rundt omkring, og aldrig set det fungere.

Man skal have sit eget flydene kalk i Holbæk. Det fungerer lidt bedre.

Spørgsmål: Der er sat penge af for luftrensning, så måske er det ikke lige så relevant.

Korrekt.

Er det ikke sådan at forstå at hvis vi kommer til klubdag, slipper vi for at fjerne de her kasser, for så bliver det renere?

Korrekt.

Der stemmes:

For flydende kalk : 3

Imod flydene kalk : resten

Forslaget er ikke vedtaget.

### **Diskussionspunkt fra Nikolaj - driftsleder**

Der er en del administrativt arbejde at sidde i bestyrelsen. Mange af disse opgaver skal helst klares i dagtimerne, og det er nogle gange rigtig svært at få til at fungere, når man har et fuldtidsjob.

Derfor har bestyrelsen diskuteret at man øger kontingentet, men så også ansætter en ny medarbejder, der på fuld tid vil være i klubben.

Rune: Vi har allerede gået for at ansætte nogle af rutebyggerne igennem DKLAF. Det vil formentlig lette problematikken.

Nikolaj: Et eksempel er også at en eventuel DL kan holde gang i projekter, der fra bestyrelsens side er blevet nedprioriteret.

Rune: Vi har ikke et forslag hertil. Det er mere en diskussionsrunde, så vi hører hvilke tanker i har.

Det lyder som en god ide. Det daglige ansvar og forefallende arbejde lyder ikke som noget, en bestyrelse skal drive fra år til år.

Spørgsmål: Har vi et estimat på dette?

Niko: Hvis vi finder ud af at sætte en klubvæertsstilling op fra 10 til 20 timers stilling, så kan man skrue på det så det passer med NKKs behov.

Rune: Det ville også give lidt mere fleksibilitet for en krysniumg af sekretær og klubvært.

Maria: Det lyder som en god ide i forhold til at lade frivillige lave de ting, de synes er fede. En anden pointe at aflaste er at udbyde disse ting til frivillige.

Hvor lang tid er KV og SK på nu?

De er cirka 10 timer hver. Vi forestiller os at en evt. kontingent stigning ville ligge på 100-200 kroner pr medlem, for at få budgettet til at passe.

Spørgsmål: Hvis man så havde en der sagde op, var man jo ret meget på røven.

Det er en risiko

Jakob M, tidligere KV: Jeg vil foreslå at SK og KV ikke bliver til en stilling, da de kompetencer der kræves er vildt forskellige.

Signe: Det er rigtigt. For eksempel har vi i løbet af sygemeldingen til vores sekretær nu været 3 forskellige af de frivillige fra bestyrelsen for at køre mailen. Det har været lidt hårdt, og derfor har vi nu denne diskussion.

Rune: Vi har allerede lavet stillingen til at være 2 i stedet for en enkelt. Det kan vi se giver noget værdi?

Spørgsmål: Kunne det ikke være en ide at så have 2 sekretærer?

Jo, det har vi også talt om.

Niko: Det er lidt problematisk at have mange små ansættelser, fordi det er tungt for bestyrelsen at administrere de mange ansættelser.

Rune: Vi kommer nok til at prøve og fejle rigtig meget.

### **Bestyrelsen.**

Den tidligere bestyrelse træder af.

Der stiller 6 op. De vælges ind.

Der vælges 2 suppleanter.

### **Revisor**

Der skal vælges en revisor. Franzi vælges.

Der skal vælges en revisorsuppleant. Indvalgt.

### **Evt.**

#### **Kasper - Kalenderen**

Efterspørger mere kalender, i bedre tid.

Signe AA, Bestyrelsen: Det er også en del af Udvalg-Bestyrelse kommunikationen. Det går Bestyrelsen Videre med

#### **Jose - Bestyrelsesmøde**

Der står forkerte datoer.

Rune kommenterer at det er godt de bliver læst

#### **Kristian Aa - ikke medlemmer i øjeblikket**

Der er for tiden mange, der ikke har medlemsskab, der kommer ind. Det er en ukultur. Hvad er stemningen for at vi lægger tid ind hvor der laves stikprøver igen, indtil dørsystemet er oppe igen?

Nilli: Vil nogen forklare hvordan det fungerede?

Karl: Det er en frivillig nøglevagt som tjekkede medlemsskab OG coronaps.

Kristian: Jeg vil gerne melde mig til 5 vagter, for lige at tjekke.

Rune: Vi har erfaret at få stikprøver er afskrækkende

Karl: Vi foreslår at Kristian bare får carte blanche til at tjekke.

Maria Schmidt: Hvad er en evt. konsekvens? Vi kan ikke afskrække folk særlig meget.

Vi opfordrer til at de køber dagskort, og ellers tilkalder vi Nørrebrohallens vagt.

Nilli: Det er meget vægt på Kristian. Skal vi ikke lave et system i det?

Kristian: Jeg tænker jeg gør det, når jeg klatrer.

Der pointeres, at man godt kan snyde.

Karl: Man må godt lave en tjekkeudvalg, kontakt bestyrelsen i så tilfælde.

Der opfordres til at alle spørger alle om de er medlemmer. Generelt skal vi snakke med hinanden.

### **Kasper - Kalk**

Der er ikke nok kalk. Vi tager det med videre, og der bestilles mere kalk.

### **Jakob M - Rengøring**

Rengøring har haltet. Det kunne være fedt hvis ny bestyrelse fixer.

Den tidligere bestyrelse har arbejdet lidt med det.

Signe: Der har været kontakt med dem vi har, men vi tror ikke det bliver bedre.

Kristina AA: der er blevet skrevet til de andre klubber for at høre hvad de bruger.

Alexandra: Kunne vi også betale for at vaske klubben?

Bjarke: Det er svært fordi det er en forsikringssag. Vi har også en roomba, det kan hjælpe.

Karl: Hvis der er flere i klubdagsudvalg, kan vi holde flere klubdage.

Franzi: Vi kunne bruge incitamentsstrukturer for at få folk til at gøre rent.

### **Morten Aagaard**

Vi vil gerne se bestyrelsesmedlemmerne.

De præsenterer sig selv.

### **Pieter - arbejdsdag**

Hvordan får vi folk med til flere klubdage? OG flere klub events?

Rune: Vi har 800 medlemmer. Det er blevet vendt i bestyresen.

Signe: Vi har forsøgt at gøre det mega fedt at være frivillige, så at bruge en gulerod i stedet for en pisk.

Forslag: Man kunne lave pointsystem for frivillige.

Rune: Bestyrelsen går videre med det. Tak for et godt møde.

Mødet hæves.

### **Godkendelse af referatet fra bestyrelsen**

Referatet er godkendt af bestyrelsen: